

содержание / contents

| | | |
|---|-------------|---|
|  | От редакции | 1 |
|---|-------------|---|

Introduction

ИНТЕРВЬЮ НОМЕРА INTERVIEW

| | |
|---|---|
| А.В. Переладов. РЕГУЛИРОВАНИЕ НЕДРОПОЛЬЗОВАНИЯ ВЫНУЖДАЕТ ПОСТОЯННО ИСКАТЬ БАЛАНС ИНТЕРЕСОВ | 8 |
|---|---|

A.V. Pereladov. REGULATION OF SUBSOIL USE REQUIRES A CONSTANT BALANCING OF INTERESTS

СОБЫТИЕ. КОММЕНТАРИИ ЭКСПЕРТОВ THE EVENT. COMMENTS OF THE EXPERTS

| | |
|---|----|
| НАЗНАЧЕНИЕ НОВОГО ПРЕДСЕДАТЕЛЯ ВЕРХОВНОГО СУДА РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ | 20 |
|---|----|

Комментарии С.Г. Пепеляева, Ю.В. Тая, Ю.А. Цветкова, В.В. Яркова, О.П. Плешановой, К.Д. Титаева, С.А. Пашина

APPOINTMENT OF A NEW CHAIRMAN OF THE SUPREME COURT OF THE RUSSIAN FEDERATION

Comments by S.G. Pepelyaev, Yu.V. Tay, Yu.A. Tsvetkov, V.V. Yarkov, O.P. Pleshanova, K.D. Titaev, S.A. Pashin

ТЕМА НОМЕРА: ПРАВОВЫЕ АСПЕКТЫ НЕДРОПОЛЬЗОВАНИЯ TOPIC OF THE ISSUE: LEGAL ASPECTS OF SUBSOIL USE

| | |
|--|----|
| А.А. Иванов. ПОЧВА — ЗЕМЕЛЬНЫЙ УЧАСТОК — ЗЕМЛЯ — ТЕРРИТОРИЯ | 38 |
|--|----|

A.A. Ivanov. SOIL — LAND PARCEL — LAND — TERRITORY

| | |
|---|----|
| В.А. Алексеев. УЧАСТОК НЕДР: ОСОБАЯ НЕДВИЖИМАЯ ВЕЩЬ ИЛИ ИСКЛЮЧЕННЫЙ ИЗ ОБОРОТА ОБЪЕКТ ПУБЛИЧНОЙ СОБСТВЕННОСТИ? | 46 |
| V.A. Alexeev. SUBSOIL PLOT: SPECIAL IMMOVABLE THING OR OBJECT OF PUBLIC PROPERTY EXCLUDED FROM CIRCULATION? | |
| О.А. Жаркова. ОФОРМЛЕНИЕ ПРАВ НА ПУБЛИЧНЫЕ ЗЕМЕЛЬНЫЕ УЧАСТКИ ДЛЯ ЦЕЛЕЙ РАЗРАБОТКИ МЕСТОРОЖДЕНИЙ ПОЛЕЗНЫХ ИСКОПАЕМЫХ: ПРАКТИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ | 56 |
| O.A. Zharkova. REGISTRATION OF RIGHTS TO PUBLIC LAND PLOTS FOR THE PURPOSES OF DEVELOPMENT OF MINERAL RESOURCES: PRACTICAL ASPECTS | |
| Л.Е. Бандорин, А.В. Башарин. АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ ИСПОЛЬЗОВАНИЯ ТЕРРИТОРИЙ, ПОДЛЕЖАЩИХ АРХЕОЛОГИЧЕСКИМ РАЗВЕДКАМ | 66 |
| L.E. Bandorin, A.V. Basharin. CURRENT PROBLEMS OF LEGAL REGULATION OF ARCHAEOLOGICAL ZONING | |
| П.П. Гончаров. РАЗРЕШЕНИЕ НА ЗАСТРОЙКУ ПЛОЩАДЕЙ ЗАЛЕГАНИЯ ПОЛЕЗНЫХ ИСКОПАЕМЫХ: ИСТОРИЯ, ПРОБЛЕМЫ И ПЕРСПЕКТИВЫ КОНФЛИКТНОГО ИНСТИТУТА ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА | 75 |
| P.P. Goncharov. CONSTRUCTION PERMIT CONCERNING MINERAL RESOURCES AREAS: HISTORY, PROBLEMS AND PROSPECTS OF THE CONFLICT-GENERATING LEGAL INSTITUTE | |
| Н.М. Шепелева. ПРАВОВЫЕ СПОСОБЫ ОБЕСПЕЧЕНИЯ ПРАВ НЕДРОПОЛЬЗОВАТЕЛЕЙ НА ЗЕМЛЮ: ПРОБЛЕМЫ СОВРЕМЕННОЙ ПРАКТИКИ | 88 |
| N.M. Shepeleva. LEGAL WAYS TO SECURE SUBSOIL USERS' RIGHTS TO LAND: PROBLEMS OF MODERN PRACTICE | |
| А.Ф. Шарифуллина. СОГЛАШЕНИЯ О РАЗДЕЛЕ ПРОДУКЦИИ: НЕЛЕГКАЯ СУДЬБА В РОССИИ | 96 |
| A.F. Sharifullina. PRODUCTION SHARING AGREEMENTS: A DIFFICULT FATE IN RUSSIA | |

содержание / contents



ЮРИДИЧЕСКАЯ ХРОНИКА

LEGAL CHRONICLE

| | |
|---|-----|
| I. А.А. Иванов. Безобидный цифровой регистр... | 107 |
| II. Г.А. Есаков. Возмещение вреда, причиненного преступлением деловой репутации юридического лица | 111 |
| III. С.В. Гландин. Апрельские тезисы: революция в области конфискации суверенных активов | 115 |
| IV. М.В. Бандо. О краткосрочном найме, гостиничных услугах и попытке исполнить постановление Конституционного Суда РФ | 118 |
| V. Е.И. Дискин. Дуров не выдержал гнета цензуры <i>Apple</i> | 121 |
| VI. С.Ю. Головина. Новая мера соцподдержки супругов участников специальной военной операции | 124 |
| I. A.A. Ivanov. Harmless Digital Register... | |
| II. G.A. Esakov. Compensation for Damage Caused by an Offence to the Business Reputation of a Legal Entity | |
| III. S.V. Glandin. The April Theses: A Revolution in Sovereign Asset Forfeiture | |
| IV. M.V. Bando. Short-Term Hire, Hotel Services and an Attempt to Enforce a Ruling of the Constitutional Court of the Russian Federation | |
| V. E.I. Diskin. Durov Could not Stand the Pressure of <i>Apple's</i> Censorship | |
| VI. S.Yu. Golovina. New Measure of Social Support for Spouses of Special Military Operation Participants | |



ТЕОРИЯ И ПРАКТИКА

THEORY AND PRACTICE

| | |
|---|-----|
| С.Ю. Филиппова. СУБДОГОВОРЫ В ГРАЖДАНСКОМ ПРАВЕ: К ВОПРОСУ О ПРИРОДЕ, ВИДАХ И СТРУКТУРЕ ДОГОВОРНОЙ СВЯЗИ И ВОЗМОЖНОСТИ АНАЛОГИИ ЗАКОНА | 130 |
| S.Yu. Filippova. SUBCONTRACTS IN CIVIL LAW: TO THE QUESTION OF NATURE, TYPES AND STRUCTURE OF CONTRACTUAL RELATIONSHIP AND THE POSSIBILITY OF ANALOGY OF LAW | |

ЗАКОН

А.А. Карпова. ПРОЦЕССУАЛЬНЫЕ ВОЗМОЖНОСТИ ДЛЯ ЗАКЛЮЧЕНИЯ МЕЖДУ СТОРОНАМИ ОСПОРИМОЙ СДЕЛКИ РЕСТИТУЦИОННОГО СОГЛАШЕНИЯ ОБ «ИНЫХ ПОСЛЕДСТВИЯХ» ЕЕ НЕДЕЙСТВИТЕЛЬНОСТИ 145

A.A. Karpova. PROCEDURAL OPPORTUNITIES FOR CONCLUDING A RESTITUTIONAL AGREEMENT BY THE PARTIES OF A VOIDABLE TRANSACTION REGARDING “OTHER CONSEQUENCES” OF ITS BEING VOID

И.А. Воскобойник. ОБЯЗАТЕЛЬНЫЕ АРБИТРАЖНЫЕ ОГОВОРКИ В МЕЖДУНАРОДНЫХ СПОРТИВНЫХ ДИСЦИПЛИНАРНЫХ СПОРАХ: ОСОБЕННОСТИ И ПРОБЛЕМЫ 157

I.A. Voskoboynik. COMPULSORY ARBITRATION CLAUSES IN INTERNATIONAL DISCIPLINARY SPORTS DISPUTES: FEATURES AND ISSUES

К.Н. Шемякин. КОНЦЕПЦИЯ ОВЕЩЕСТВЛЕНИЯ ОБЯЗАТЕЛЬСТВЕННЫХ ПРАВ ПРИ ПРИОБРЕТЕНИИ ЗЕМЕЛЬНЫХ УЧАСТКОВ В ГЕРМАНСКОМ ПРАВЕ: ПРОБЛЕМА СОВМЕСТИМОСТИ С ПАНДЕКТНОЙ СИСТЕМАТИКОЙ 166

K.N. Shemiakin. “*DIE VERDINGLICHUNG OBLIGATORISCHER RECHTE*” IN LAND ACQUISITION IN GERMAN LAW: THE PROBLEM OF COMPATIBILITY WITH PANDECT SYSTEMATICS

Д.Д. Джумагулов. ЗНАЧЕНИЕ ПОДПИСИ КАК РЕКВИЗИТА ПИСЬМЕННОЙ ФОРМЫ 176

D.D. Dzhumagulov. SIGNIFICANCE OF SIGNATURE AS A REQUISITE OF WRITTEN FORM



ЮРИДИЧЕСКОЕ ПРОШЛОЕ

LEGAL PAST

А.П. Вершинин, Е.М. Байер. АВТОРСКОЕ ПРАВО НА ФОТОГРАФИЧЕСКИЕ ПРОИЗВЕДЕНИЯ В РОССИЙСКОЙ ИМПЕРИИ XIX–XX ВЕКОВ 190

A.P. Vershinin, E.M. Beier. COPYRIGHT LAW ON PHOTOGRAPHIC WORKS IN THE RUSSIAN EMPIRE OF THE 19TH–20TH CENTURIES
